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Vammaisneuvoston lausunto Järvenpään Hyvinvointi ja turvallisuussuunnitelmasta 

 

Järvenpään Hyvinvointi ja turvallisuussuunnitelman 2026-29 luonnos oli hyvin ja 

monipuolisesti suunniteltu ja koostettu, muutamiin kohtiin haluaisimme kuitenkin vielä tarttua. 

 

ASUMINEN 

Suunnitelmassa on että uudisasuntojen keskikoko on oltava vähintään 50 m2. Toivottavasti 

tämä ei aiheuta kuitenkaan yksiöiden tai kaksioiden määrän vähenemistä, koska 

pitkäaikaissairaissa ja varsinkin vammautuneissa on henkilöitä, jotka haluaisivat asua 

yksiössä, mutta tarvitsevat apuvälineitä elämiseen ja niiden vuoksi enemmän tilaa 

asumiseen. 

Toiveenamme olisi myös että yhteisölliseen ja hoiva-asumiseen suunniteltujen rakennusten 

sijainti olisi lähellä palveluja ja asunnot olisivat kodinomaisia. 

 

LIIKUNTA 

Järvenpäässä on etäisyydet suhteellisen lähellä, myös autottomalle, mutta toivoisimme että 

myös kevyen liikenteen väylien auraukseen ja liukkauden torjuntaan kiinnitettäisiin huomiota. 

Samoin myös aurauksessa, ettei kevyenliikenteen välistä puolet katoaisi sinne tieltä auratun 

lumen aiheuttamaan kinokseen. Myös ulkoliikuntapaikkoja nykyisin hyvin, näihin kun saisi 

vielä henkilön neuvomaan laitteiden käytössä. Voisiko näihin tehtäviin palkata kesätyöläisiä 

tai osatyökykyisiä? 

 

TYÖLLISYYS 

Vammaisissa ja pitkäaikaissairaissa on myös ns. työikäisiä ihmisiä jotka haluaisivat myös 

tehdä työtä, mutta sairaus tai vamma saattaa vaikuttaa niin ettei kykene 100 % työaikaan. 

Toivoisimme että osatyökykyisten työnteko olisi myös mahdollista.  

 

Toivomme työllisyys- ja osaamispalveluiden sekä uuden työ- ja elinkeinopalveluiden 

muutoksen kiinnittävän osa- ja täsmätyökykyisten asemaan erityistä huomiota 

 

 

 


